
Elevforeningen Idrætshøjskolen Sønderborg 

Referat fra Generalforsamling 

Lørdag d. 13/5-2023 

1.  Valg af dirigent, referent, og stemmetællere.  

Helene Nørgaard valgt som dirigent. Stine Knudsen valgt som referent. 

Generalforsamlingen er indstillet rettidigt og beslutninger er derfor gyldige. Sidste 
generalforsamlings referat er vedtaget. 

Stemmetællere vælges: Anders, Magnus, Emilia, Julie Skov og Karla 

2. Formandens beretning.  

Helena Jungdal beretter om en overordnet sund elevforening. Elevforeningarbejdet har 
været stærkt repræsenteret igennem året. 300 medlemmer var til arrangementer i landet i 
en uge i sommerferien - Landsstævne, tinderbox, RF mm.  
 
Et tak til repperne for at arrangere små som store arrangementer. Der er også gang i 
kredsen i Aalborg - der er færre begivenheder men kører godt. 
Andel af kredsstøtte er øget, og resultatet er at det har lettet arbejdet, fordi økonomien 
fylder mindre - ideen er, at det hæves til 40% i det kommende år. 
 
Der er blevet vedtaget en støttepulje til ”de brede IHS fællesskaber”. Det skal lægge op til 
endnu flere arrangementer også uafhængigt af reppere. Puljen træder i kraft i løbet af 
sommeren. 
 
Der er blevet arbejdet med frivillighed i bestyrelsen og repræsentantskabet. Rep er en 
dynamisk flok og der stopper og starter hele tiden reppere - det skal være et fokuspunkt at 
gøre rep fortsat attraktivt. Det er der bl.a. taget hånd om ved at støtte interne 
arrangementer, såsom at sørge for aftensmad inden repmøder. 
På repweekender har der været stort fokus på dette, hvordan frivillighed og budskabet om 
rep formidles, samt hvordan en fortsat rekruttering af frivillige skal ske. Det er et 
spændende arbejde, der er påbegyndt, og det fortsætter.  
 
Elevforeningen har fået logo og merchandise. Til elevmødet afprøves salg heraf ved 
bestilling gennem conventus. Der er tænkt på bæredygtighed (ikke for stort lager). 
 
Der er stor udskiftning i elevforeningen. Jeppe Brændstrup genopstiller ikke som revisor, 
stor tak til ham for arbejdet. Mikkel Sørensen genopstiller ikke til bestyrelsen, stor tak fra 



bestyrelsen for hans arbejdet. Trine er fratrådt som kasserer, stor tak til Trine, som fortsat 
sidder på et menigt mandat. Jacob Guldborg genopstiller ikke som suppleant, er fortsat en 
del af forretningsudvalget som webredaktør. Stort tak for arbejdet og det forsatte 
engagement.  
 
Helena Jungdal takker af som forperson. Det betyder forpersonsvalg igen næste år, da det er 
midt i en periode.  
 
Alle opfordres til at stille op til bestyrelsen. 
 

3. Regnskab og budget.  

Rolf Andersen, kasserer i elevforeningen, fremlægger foreningens regnskab 2022-2023. 
Regnskabet er godkendt af foreningens to revisorer. Regnskabet har 13.000 i underskud, der 
var budgeret med 41.000.  

Budget for kommende regnskabsår: Forventet underskud på 92.046,65 kr. Der er udarbejdet 
i samarbejde med bestyrelsen og godkendt heraf.  

Regnskabet godkendes. Ingen indvendinger.  

Budgettet godkendes. Ingen indvendinger.  

 

4. Fastsættelse af medlemsbidrag.  

Bestyrelsen indstiller til, at vi fastholder det nuværende medlemsbidrag på 130 kr. Ingen 
indvendinger, vedtaget.  

 

5. Indkomne forslag.  

Der er indsendt to forslag forinden generalforsamlingen.  

Bestyrelsen har indsendt et forslag. Forslaget er indsendt rettidigt (indsendt 7. februar 2023, 
hvilket er mere end 2 mdr. forinden).  

Bestyrelsen foreslår en vedtægtsændring i form af en tilføjelse til §5. Tilføjelse markeret 
med grøn: 

§5. Generalforsamlingen, hvortil medlemmerne indkaldes med mindst 3 ugers varsel, 
afholdes én gang årligt i forbindelse med det elevmøde, som elevforeningen indbyder 
til sammen med skolen.  



Bestyrelsen kan, såfremt force majeure-forhold gør det umuligt at afholde 
generalforsamlingen i forbindelse med elevmødet, træffe beslutning om at udsætte 
generalforsamlingen. Generalforsamlingen indkaldes med mindst 3 ugers varsel. 

Der spørges til, hvem der afgør hvad FM-forhold indebærer. Det kan være svært at afgøre, 
men det understreges, at FM-forhold er epidemier, naturkatastrofer, krig eller lign. og at 
denne formulering tit benyttes i lignende vedtægter. Bestyrelsen er enig om definitionen.  

Forslaget er stemt igennem med mere end 2/3 procent af stemmerne. 

Et medlem af rep har indset andet forslag. Forslaget er indsendt rettidigt (indsendt 5. 
februar 2023, hvilket er mere end 2 mdr. forinden).  

Forslaget er en konsekvensændring, og foreslår en ændring af ”formand” og ”næstformand” 
til hhv. ”forperson” og ”næstforperson” de nævnte 12 gange i vedtægterne. 

Forslaget er stemt igennem med mere end 2/3 procent af stemmerne. 

 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer:  
a. Forperson:  

- Helena Jungdal genopstiller ikke. 

Laura Hammer, Asker Hegelund og Niclas Nyegaard stiller op.  

Laura Hammer er valgt som forperson for en 1-årig periode.  

b. Mandat der bor vest for Storebælt 
- Laurits genopstiller 

Ingen andre opstiller. Laurits er genvalgt. 

c. Mandat der bør øst for Storebælt 
- Louise Kirkegaard genopstiller 

Silke Sørensen opstiller også.  

Der stemmes om posten. Louise vælges. 

d. Bestyrelsen (menig) 
- Mikkel Sørensen genopstiller ikke 
- Anna Eriksen genopstiller 
- Niclas Nyegaard genopstiller 

Da Laura Hammer sad midt i en valgperiode, er dette mandat også på valg for en etårig 
periode. 

Julie Jørge og Silke Sørensen opstiller.  



Niclas, Anna og Silke er valgt på 2-årig periode. Julie er valgt på en 1-årig. 

e. Suppleant 
- Jacob Guldbod genopstiller ikke 

Nicoline og Karla stiller op. 

Nicoline er valgt som suppleant. 

f. Revisor 
- Jeppe Brændstop genopstiller ikke. 

Nanna Iversen stiller op.  

Nanna Iversen er valgt. 

 

7. Evt. 

Per Lachenmeier (formand for skolens bestyrelse) takker Helena for godt samarbejde.  

Der er et spørgsmål til vedtægtsændring omkring forretningsudvalget og definering af dette. 
Der bliver meldt at pointen er drøftet i bestyrelsen, og det er vurderet at der er grundlag for 
at bibeholde ordlyden. 
 
En indvinding i forhold til conventus rejses, da det er problemer for folk, der er bosat i de 
nordatlantiske lande. Der bliver meldt at det ikke er muligt at gøre gennem conventus men 
at vi gerne vil følge op. 
 
Et stort tak til Helena for sit arbejde. 
 


